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Protokół Nr LXXIX/2023 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytej w dniu 19 grudnia 2023 r. 

Posiedzenie LXXIX Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbyło się w sali konferencyjnej budynku 

Domu Senior+ w Ćmielowie. Obrady rozpoczęto w dniu 19 grudnia 2023 r. o godzinie 10:20. 

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek otworzyła obrady sesji, poinformowała, że 

obrady są transmitowane i nagrywane, przywitała zebranych gości. 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek  na podstawie sprawdzenia quorum uznała 

za prawomocne obrady Rady Miejskiej, gdyż na  15 radnych, obecnych w chwili rozpoczęcia 

sesji było 12 radnych. 

 

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek przedstawiła proponowany porządek obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1.      Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 
2.      Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
3.      Przyjęcie porządku obrad. 
4.      Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 30 listopada 2023 roku. 
5.      Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 6 grudnia 2023 roku. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Ćmielów oraz miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego. 

7.      Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Młodzieżowej Rady 
Gminy Ćmielów, powołania tej Rady i nadania jej statutu.  

8.      Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz w budżecie na 2023 r. 
9.      Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXV/425/2023 Rady Miejskiej w 

Ćmielowie z dnia 27 stycznia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy na lata 2023 – 2036. 

10.  Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 
11.  Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 
12.  Wolne wnioski. 
13.  Sprawy różne. 
14.  Zamknięcie obrad Sesji. 

 
-Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zapytała czy są uwagi do przedstawionego 
porządku obrad.  
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Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem zawnioskowała o wprowadzenie do 
porządku obrad dwóch punktów. Jako pierwszy punkt „omówienie wystąpienia 
pokontrolnego RIO z wyników kontroli przeprowadzonej w Urzędzie Miasta i Gminy w 
Ćmielowie w okresie od 8.05.2023 do 17.07.2023 r. kompleksowej kontroli gospodarki 
finansowej w Gminie Ćmielów za lata 2022 i inne wybrane okresy. Jako drugi punkt 
zawnioskowała o głosowanie nad wnioskiem radnych rady miejskiej w Ćmielowie złożony 
19.09.2023 r. dotyczący stypendiów dla uzdolnionych uczniów. 
  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie wniosek radnej 
Katarzyny Nikodem o wprowadzenie zmian do porządku obrad poprzez dodanie punktu 
„Omówienie wystąpienia pokontrolnego RIO z wyników kontroli przeprowadzonej w Urzędzie 
Miasta i Gminy w Ćmielowie w okresie od 08.05.2023 r. do 17.07.2023 r. kompleksowej 
gospodarki finansowej gminy Ćmielów za 2022 rok i inne wybrane okresy”.  
Wniosek został przyjęty – 11 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie wniosek radnej 
Katarzyny Nikodem o wprowadzenie zmian do porządku obrad poprzez dodanie punktu „ 
zaakceptowanie wniosku Radnych Rady Miejskiej w Ćmielowie w sprawie zaakceptowania 
stypendium dla uczniów uzdolnionych”. 
Wniosek został przyjęty – 11 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie Wprowadzenie 
zmian do porządku obrad poprzez dodanie punktu "Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
Programu osłonowego w zakresie dożywiania na lata 2024-2028 dla Miasta i Gminy Ćmielów 
realizowanego na podstawie wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w 
domu" na lata 2024-2028”.  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie – 12 głosów „za” 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie Wprowadzenie 
zmian do porządku obrad poprzez dodanie punktu "Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia 
kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego programu 
"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie – 12 głosów „za” 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddał pod głosowanie Wprowadzenie 
zmian do porządku obrad poprzez dodanie punktu "Podjęcie uchwały w sprawie określenia 
zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego 
w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 
"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie – 12 głosów „za” 
 
 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek po wprowadzeniu zmian przedstawiła 

proponowany porządek obrad.  
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Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 30 listopada 2023 roku. 
5. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 6 grudnia 2023 roku. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Ćmielów oraz miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Młodzieżowej Rady 
Gminy Ćmielów, powołania tej Rady i nadania jej statutu.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz w budżecie na 2023 r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXV/425/2023 Rady Miejskiej w 

Ćmielowie z dnia 27 stycznia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy na lata 2023 – 2036. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie dożywiania 

na lata 2024-2028 dla Miasta i Gminy Ćmielów realizowanego na podstawie 

wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 
11. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia 

wsparcia w ramach wieloletniego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-

2028. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 
dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na 

lata 2024-2028 
13. Omówienie wystąpienia pokontrolnego RIO z wyników kontroli przeprowadzonej w 

Urzędzie Miasta i Gminy w Ćmielowie w okresie od 08.05.2023 r. do 17.07.2023 r. 

kompleksowej gospodarki finansowej gminy Ćmielów za 2022 rok i inne wybrane 

okresy 
14. Zaakceptowanie wniosku Radnych Rady Miejskiej w Ćmielowie w sprawie 

zaakceptowania stypendium dla uczniów uzdolnionych 
15. Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 
16. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 
17. Wolne wnioski. 
18. Sprawy różne. 
19. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie przyjęcie porządku 

obrad. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 12 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 30 listopada 2023 roku. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że protokół był wyłożony 

do zapoznania się z jego treścią. Zapytała czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 30 listopada 2023 roku. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie – 12 głosów „za” 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 5. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 6 grudnia 2023 roku. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że protokół był wyłożony 

do zapoznania się z jego treścią. Zapytała czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 6 grudnia 2023 roku. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie – 12 głosów „za” 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Ćmielów oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego. 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid Gawłowski 

przedstawił projekt uchwały.  

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała powiedział, że  

Uchwała została podjęta  – 7 głosów „za”, 3 głosy „wstrzymujące się”.  

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Ćmielów, położonej w Ćmielowie, składającej się z działek 

oznaczonych w ewidencji gruntów nr 1028/3 o pow. 0,3001 ha i nr 1028/4 o pow. 2,0595 ha 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid Gawłowski 

przedstawił projekt uchwały.  
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Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała – „ Szanowni Państwo, wczoraj przy ocenie podjęliśmy 

bardzo ważną opinię dla mieszkańców Rudy Kościelnej ale nie tylko, ponieważ drodzy państwo 

uchwała przewidywała, że plan zagospodarowania przestrzennego w zakresie terenów Rudy 

Kościelna z przeznaczeniem na kopalnię wapienia był to plan Nr 1, najstarszy na podstawie 

ustawy z 1994 r. i drodzy państwo sytuacja taka, że w opinii wynikało, że pomimo to, że w 

2003 roku kolejna ustawa zmieniła poprzednią i to w dość znaczący sposób to mieliśmy 

odpowiedź, że należy zachować ten plan jako aktualny. Większość rady się nie zgodziła kierując 

się zdaje się, no bo wiedzy nie mieliśmy, bo nie jesteśmy architektami, nie znamy tej ustawy, 

ale kierowaliśmy się sercem i logiką i jakimś tam wyjściem naprzeciw pomocy tym 

mieszkańcom. Drodzy Państwo okazało się, że mieliśmy 100% rację i to nie tylko tak jak tutaj 

Pani powiedziała „rada może wszystko” nie, zgodnie z prawem, zgodnie z prawem to myśmy 

powinni wczoraj otrzymać taką odpowiedź jak to faktycznie jest z tymi przepisami, które już 

są nieaktualne, co należy z nimi robić i z nowymi, które mieliśmy od 3 lat Państwo pamiętacie 

jak mówiliśmy o autoryzacji mówiliśmy jakie prawo się zmieniło. Niestety to gdzieś było 

zawieszone w chmurce, ale nie było zmian. A mamy tutaj wyroki sądów, które mówią wręcz, 

że obligatoryjne jest wprowadzanie tych uchwał. Szanowni Państwo potem nasze, dlaczego 

jestem bardzo zadowolony i wdzięczny, że radni posłuchali tej propozycji żebyśmy w ten 

sposób zagłosowali, bo potem otrzymałem opinię niezależnego architekta i prosiłbym Pani 

Przewodnicząca o pozwolenie abym odczytał. Drodzy Państwo tak wstępem toczy się 

postępowanie w sprawie kopalni wapienia w Rudzie Kościelnej i stroną w ostatnich dniach jest 

muzeum w Krzemionkach, to wystąpiło do Pana Janusza Korzenia urbanisty z uprawnieniami, 

mamy tu podane uprawnienia, miejsce zamieszkania, który zrobił opinię dla Krzemionek, dla 

instytucji, ale za zgodą Pana Janusza ta opinia jest dla mieszkańców, dla rady i proponuje się, 

aby była załącznikiem, aneksem do tej dokumentacji czy do tego opracowania, bo ona 

troszeczkę pokazuje tu szerzej, inaczej więc proszę potem o podpięcie do akt pani 

przewodnicząca a ja odczytam te opinie nr 4 dla muzeum historyczno-archeologicznego w 

Ostrowcu Świętokrzyskim dotycząca oceny aktualności studium i planów miejscowych dla 

Gminy Ćmielów z 2023 roku na razie w tym odnoszącej się do planów części terenów sołectwa 

Ruda Kościelna 2003 roku.” Następnie odczytał wspomnianą opinię i wytłumaczył czego w 

związku z tą opinią radni oczekiwali. Zaproponował zmiany co do uchwały.  

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid Gawłowski 

odpowiedział, że Pani, która jest autorem opracowania, wytłumaczyła wczoraj, że plan z Rudy 

Kościelnej, który jest przedmiotem obrad jest zgodny z przepisami prawa i pod tym kątem był 

analizowany zarówno przez autorkę opracowania jak i przez gminnych lokalnych urbanistów. 

Dodał, że nie zgadza się z opracowaniem przez Pana Korzenia. Nadmienił, że to jest uchwała 

radnych i mają prawo wprowadzać zmiany ale trzeba je sprecyzować. Podkreślił, że park 

kulturowy nie jest planem miejscowym, przez co w jego ocenie nie może być w projekcie 

uchwały dotyczącej analizy zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, 

ponieważ nie jest planem.  
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Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem zapytała o paragraf 4 uchwały 

„załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały jest analiza zmian w zagospodarowaniu 

przestrzennym gminy Ćmielów na lata 2015-2023”. Wspomniała, że w paragrafie 2 było 

wpisane 12 obowiązujących planów, następnie radni prosili o zdjęcie jednego z planów 

północnej części Gminy Ćmielów i został dołożony do paragrafu 3. Wskazała, że w uchwale jest 

mowa o 11 obowiązujących planach. Zapytała czy uchwała jest spójna z analizą i w tym 

momencie nadzór wojewody nie uchyli tej uchwały, ponieważ jest niespójna z analizą i 

podsumowaniem.  

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid Gawłowski 

odpowiedział, że ta uwaga wydaje się słuszna. Poprosił o 5 minut przerwy aby uzgodnić 

odpowiedź i poprawki z autorem opracowania.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek ogłosiła przerwę w obradach 

Po przerwie obrady wznowiono 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid Gawłowski 

powiedział, że w przerwie skontaktował się z autorką opracowania i wyjaśniła, że projekt 

uchwały jest podejmowany przez radnych i w projekcie uchwały, która jest decyzją na 

następne lata w gminie Ćmielów jest wykaz zmian jakie należy zrobić, natomiast raport sam w 

sobie, który stanowi ocena aktualności miejscowych planów będących załącznikiem do 

uchwały jest opracowaniem wykonanym na zlecenie Pani Burmistrz, która się pod tym 

podpisuje, zatem w ocenie Pani Woźnickiej zapisy w tym raporcie powinny pozostać bez 

zmian, ponieważ zgodnie z jej analizą, Pani Woźnickiej zdaniem pod względem prawnym te 

plany wszystkie są aktualne, stąd też taka jej ocena.  

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała odpowiedział, że w związku z taką zmianą sytuacji składa 

tylko do zastanowienia wniosek o porzucenie tej analizy, którą wykonała firma. Dodał, że nie 

jest to do końca analiza zgodna z prawem, być może wykonana zgodnie z umową z gminą. 

Wskazał, że tą analizę można podważyć w sądzie administracyjnym. Powiedział, że jego 

zdaniem firma nie wykonała swojego zadania i radni nie powinni tego przyjmować bez 

naniesienie potrzebnych zmian.  

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid Gawłowski 

odpowiedział, że raz na kadencję rady gmina musi opracować analizę aktualności miejscowych 

planów i taka analiza została wykonana. Dodał, że nie powinno się tu doszukiwać drugiego 

dna. Podkreślił, że park kulturowy nie jest miejscowym planem dlatego nie może być 

przedmiotem tej analizy, a w treści projektu uchwały nie może być powołana uchwała o 

powołaniu parku kultury jeżeli przyjmowana jest uchwała w sprawie aktualności planów 
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miejscowych. Nadmienił, że na ostatniej stronie w podsumowaniu jest tylko zapis, że 12 

planów można uznać za aktualne a nie, że się uznaje za aktualne. Dodał, że według art. 36 

ustawy o planowaniu przestrzennym „jeżeli poprzez zmianę planu komuś ogranicza się 

możliwość korzystania ze swojego gruntu właściciel ma prawo złożyć pozew cywilny o 

odszkodowanie wobec gminy” i trzeba mieć z tyłu głowy, że zmieniając plan uniemożliwiamy 

komuś korzystanie ze swojej nieruchomości może wiązać się z roszczeniem cywilnym wobec 

gminy. Powiedział, że zapisy, do których Radny Jerzy Sykała dąży są zawarte w punkcie d) 

uchwały i w jego ocenie należy tę uchwałę przyjąć w treści takiej jaka jest obecnie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem postawiła wniosek formalny o 

zniesienie omawianego punktu z dzisiejszego porządku obrad i przeniesienie go na kolejną 

sesję. Poprosiła o dołączenie pisemnej opinii firmy, która sporządzała analizę, że taka uchwała 

jest integralna z tą analizą.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie wniosek o 

zniesienie z porządku obrad punktu "Podjęcie uchwały w sprawie aktualności Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Ćmielów oraz 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego". 

Wniosek został przyjęty – 8 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek odczytała proponowany porządek obrad po 

wprowadzonych zmianach. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 30 listopada 2023 roku. 
5. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 6 grudnia 2023 roku. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Młodzieżowej Rady 

Gminy Ćmielów, powołania tej Rady i nadania jej statutu.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz w budżecie na 2023 r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXV/425/2023 Rady Miejskiej w 

Ćmielowie z dnia 27 stycznia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy na lata 2023 – 2036. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie dożywiania 

na lata 2024-2028 dla Miasta i Gminy Ćmielów realizowanego na podstawie 

wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia 

wsparcia w ramach wieloletniego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-

2028. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 
dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na 

lata 2024-2028 
12. Omówienie wystąpienia pokontrolnego RIO z wyników kontroli przeprowadzonej w 

Urzędzie Miasta i Gminy w Ćmielowie w okresie od 08.05.2023 r. do 17.07.2023 r. 

kompleksowej gospodarki finansowej gminy Ćmielów za 2022 rok i inne wybrane 

okresy 
13. Zaakceptowanie wniosku Radnych Rady Miejskiej w Ćmielowie w sprawie 

zaakceptowania stypendium dla uczniów uzdolnionych 
14. Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 
15. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 
16. Wolne wnioski. 
17. Sprawy różne. 
18. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie przyjęcie porządku 

obrad. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 12 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Młodzieżowej Rady 

Gminy Ćmielów, powołania tej Rady i nadania jej statutu. 

Sekretarz Miasta i Gminy Joanna Borkowska zapytała Panią Mecenas czy konieczne było aby 

ponownie głosować porządek obrad. 

Radca Prawny Monika Ceglińska odpowiedziała, że tak należało zrobić i podała art. 20 ustęp 

1a ustawy o samorządzie gminnym jako akt prawny, którym się posłużyła.  

Radna Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem poinformowała, że 19 września 8 Radnych Rady 

Miejskiej w Ćmielowie złożyło wniosek do Przewodniczącej Rady Miejskiej o utworzenie 

Młodzieżowej Rady Gminy Ćmielów. Następnie odczytała projekt uchwały oraz uzasadnienie.  

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska oznajmiła, że 14 czerwca 2023 roku wpłynęło pismo 

kierowane do Pani Przewodniczącej Krystyny Zdonek z wnioskiem o utworzenie Młodzieżowej 

Rady Gminy Ćmielów i Senioralnej Rady Gminy Ćmielów. Następnie odczytała wniosek o 

Młodzieżowej Radzie. Nadmieniła, że od czerwca nie otrzymała żadnej odpowiedzi na ten 

wniosek. Dodała, że spełnione były warunki formalne. Zapytała dlaczego jej wniosek nie został 

rozpatrzony.  
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Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem odpowiedziała, że na sesji kiedy 

miał być rozpatrywany wniosek Pan Mecenas Karol Ziemba stwierdził, że wniosek Pani 

Burmistrz nie spełnia wymogów formalnych. Zaapelowała aby nie kłócić się o to kto złożył 

wniosek i wspólnie działać dla młodzieży.  

Radny Rady Miejskiej Jacek Bryła nadmienił, że młodzieżowa rada jest na pewno potrzebna i 

chętnie uczestniczyłby w pracowaniu nad nią. Poparł pomysł jej utworzenia. Dodał, że statut 

Młodzieżowej Rady Gminy Ćmielów jest jeszcze niedopracowany i wymaga poprawek. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem odpowiedziała, że jeżeli ktoś uważa, 

że statut jest niedopracowany to powinien wskazać co jest nie tak. Podziękowała Sekretarzowi 

Gminy Joannie Borkowskiej za pomoc w pracach nad statutem.  

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska zapytała dlaczego jej wniosek nie został rozpatrzony w 

terminie 3 miesięcy. Dodała, że utworzenie młodzieżowej rady gminy nie wymaga podpisów 

mieszkańców.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem odpowiedziała, że jest to sprawa 

Pana Mecenasa Karola Ziemby. Dodała, że na początku kadencji klub „gmina Ćmielów od 

nowa” złożył wniosek o utworzenie młodzieżowej Rady Gminy gdzie nie uzyskał akceptacji 

Pani Burmistrz i jej klubu. Zaapelowała aby się nie przekomarzać i grać do jednej bramki.  

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała powiedział aby przejść do głosowania nad wnioskiem. 

Wskazał, że wniosek o utworzenie rady seniorów nie może być na tym samym wniosku co 

wniosek o utworzenie młodzieżowej rady. Wyjaśnił dlaczego wniosek Pani Burmistrz nie 

spełniał wymogów formalnych.  

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak zwrócił się do Radnego Jerzego Sykały i powiedział aby 

sobie przypomniał co do niego powiedział a następnie zacytował wspomnianą wypowiedź – 

„najstarszemu radnemu zachciewa się rady młodzieżowej” i dodał, że była to obraza przyszłej 

rady młodzieżowej.  

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska nadmieniła, że utworzenie młodzieżowej i senioralnej rady 

gminy może być na jednym wniosku. Dodała, że cieszy się, iż radni dojrzeli do tej decyzji i chcą 

powołania młodzieżowej rady. Poprosiła o przegłosowanie wniosku i nadmieniła, że jej 

wniosek nie został przegłosowany.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek odpowiedziała, że Radca Prawny Karol 

Ziemba uznał, że wniosek nie spełniał wymogów formalnych i dlatego nie był głosowany.  

Sekretarz Miasta i Gminy Joanna Borkowska przedstawiła statut młodzieżowej rady gminy 

Ćmielów i wyjaśniła poprawki jakie na niego naniosła.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem odczytała projekt uchwały o 

utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy Ćmielów.  
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Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska zaproponowała aby w projekcie uchwały zapisać, że radę 

tworzy się na wniosek i Burmistrza i Radnych.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek odpowiedziała, że ta zmiana 

nie będzie już wprowadzana, bo jest gotowy projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy Ćmielów, powołania tej 

Rady i nadania jej statutu. Uchwała została podjęta – 10 głosów „za”, 1 głos „przeciw”.  

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz w budżecie na 2023 

r. 

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak przedstawił projekt uchwały.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem poprosiła o wyjaśnienie załącznika 

nr 1 dział 526 rozdział 902/605 paragraf 30 40. Powiedziała, że jest tam wprowadzone 

„nagrody o charakterze szczególnym niezaliczone do wynagrodzeń”. Zapytała co to jest i co to 

za nagrody.  

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak odpowiedział, że jest to zapis, który był przyjęty w 

pierwotnym budżecie. Dodał, że jest to zapis martwy więc jest okazja, żeby 4000, które zostały 

zaplanowane na nagrody ze sportem można było wykorzystać. Wytłumaczył kwestie związane 

z planem dochodów i wydatków.  

Radny Rady Miejskiej Zbigniew Kolasa zapytał skąd gmina weźmie pieniądze m.in. na 

funkcjonowanie młodzieżowej rady oraz jak Skarbnik się czuje psychicznie w związku ze 

zmianami w Państwie. 

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak odpowiedział, że jest to ciężkie pytanie. Nadmienił, 

że nie ma wpływu na decyzje jaka rada podejmie i dużo zależy od ich decyzji.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz w budżecie na 2023 rok. Uchwała została 

podjęta – 11 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”.  

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 



Strona 11 z 19 
 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXV/425/2023 Rady Miejskiej w 

Ćmielowie z dnia 27 stycznia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy na lata 2023 – 2036. 

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak przedstawił projekt uchwały.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem powiedziała, że wskaźnik spłaty 

zobowiązań rok 2024 pokazuje „nie”. Poprosiła o wytłumaczenie tej kwestii.  

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak odpowiedział, że to wynika z wzoru wskaźnika 243. 

Nadmienił, że tak jest od momentu uchwalenia WPF a nie nagle w miesiącu grudniu. 

Powiedział, że dobrze, iż pokazuje „nie” tylko w 1 miejscu, bo przepisy na to pozwalają.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie Podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany uchwały Nr LXV/425/2023 Rady Miejskiej w Ćmielowie z dnia 27 stycznia 

2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy na lata 2023 – 2036. 

Uchwała została podjęta – 11 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”.  

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek ogłosiła przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono.  

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie dożywiania 

na lata 2024-2028 dla Miasta i Gminy Ćmielów realizowanego na podstawie wieloletniego 

rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Kierownik OPS Agnieszka Sobańska przedstawiła uzasadnienie do uchwały.  

Radny Rady Miejskiej Zbigniew Kolasa zapytał  czy bank żywności w Ostrowcu Świętokrzyskim 

dotknął kryzys, bo nie widzi, żeby ludzie coś pobierali. 

Kierownik OPS Agnieszka Sobańska odpowiedziała, że bank żywnościowy działa i nic nie wie 

na temat kryzysu.  

Sekretarz Miasta i Gminy Joanna Borkowska wspomniała, że OPS w roku 2024 będzie mieć 

większy asortyment i więcej produktów a wkrótce ruszy nabór wniosków na rok 2024 w 

ramach programu.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie Podjęcie uchwały 

w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie dożywiania na lata 2024-2028 dla 

Miasta i Gminy Ćmielów realizowanego na podstawie wieloletniego rządowego programu 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. Uchwała została podjęta jednogłośnie – 10 

głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu 

udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2024-2028. 

Kierownik OPS Agnieszka Sobańska przedstawiła projekt uchwały.  

Radny Rady Miejskiej Zbigniew Kolasa zapytał czy Pani Kierownik OPS jest za tym aby w 

budynku Domu Seniora w Ćmielowie powstała kuchnia.  

Kierownik OPS Agnieszka Sobańska odpowiedziała, że jak najbardziej jest za takim pomysłem.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie – 11 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w 

domu" na lata 2024-2028 

Kierownik OPS Agnieszka Sobańska przedstawiła projekt uchwały. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie Podjęcie uchwały 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie – 11 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

 

Ad. 12. Omówienie wystąpienia pokontrolnego RIO z wyników kontroli przeprowadzonej w 

Urzędzie Miasta i Gminy w Ćmielowie w okresie od 08.05.2023 r. do 17.07.2023 r. 

kompleksowej gospodarki finansowej gminy Ćmielów za 2022 rok i inne wybrane okresy 

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak przedstawił wystąpienie pokontrolne RIO oraz kroki 

jakie gmina w związku z tym wystąpieniem podjęła.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem powiedziała, że Przewodnicząca 

złożyła do Burmistrz prośbę o przekazanie do Biura Rady jakie działania podjęto w związku z 

kontrolą RIO i odpowiedź nie wpłynęła. Następnie zapytała czy protokół pokontrolny RIO 

podpisany 17 sierpnia znalazł się na BIPie Ćmielowa, gdyż w jednym punkcie było napisane, iż 

informacje na BIPie informacje są wstawiane z opóźnieniem. Nadmieniła, że naruszona została 

ustawa o finansach publicznych co jest poważnym niedociągnięciem w zarządzaniu. Dodała, 

że są niedoskonałości i nieprawidłowości w sprawozdawczości finansowej gminy. Poprosiła 

aby wyjaśnić dlaczego Radni nie dostali informacji odpowiedzi Pani Burmistrz na zalecenia 

pokontrolne oraz dlaczego nie zostało to opublikowane na BIPie Gminy Ćmielów.  

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak odpowiedział, że w pierwszej sprawie złożył pismo 

i radni je dostali. Dodał, że protokół kontroli jest w urzędzie do wglądu. Nadmienił, że jeśli 

chodzi o wytyczne związane z kontrolą to zostały one zamieszczone na BIPie dziś rano. 

Następnie objaśnił sytuację finansową Domu Kultury i jak przebiega ich obsługa budżetu.    

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem odpowiedziała, że być może trzeba 

napisać petycję do sejmu aby zmienić ustawę i nie było zapisu, że za finanse gminy odpowiada 

Burmistrz i Skarbnik. Co do podatków odpowiedziała, że Burmistrz również kreuje sytuację 

jaka jest, ponieważ wstrzymuje się ona od wypowiedzi i mówi, że na sesji jest tylko gościem. 

Nadmieniła, że mieszkańcy wybierając Burmistrza Ćmielowa nie wybierali go jako gościa tylko 

jako pracownika, który zarządza gminą.  

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak odpowiedział, że nie jest adwokatem i obrońcą 

Burmistrz ale często jest tak, że gdy Radni mają swoje zdanie to nie biorą nigdy pod uwagę 

zdania Pani Burmistrz i być może trzeba było postąpić tak samo z podatkami. Dodał, że jeżeli 
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ktoś nie decyduje się na podwyższenie podatków to powinien zastanowić się żeby np. mniej 

robić w jego okręgu wyborczego, bo to są powiązane naczynia.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek odpowiedziała, że była za utrzymaniem 

podatku, przez 5 lat nie miała nic zrobionego w Jastkowie i ma czyste sumienie i jest za 

rolnikami. Powiedziała, że przepyta każdego radnego dlaczego nie był za podniesieniem 

podatku i co miał zrobionego.  

Radny Rady Miejskiej Zbigniew Kolasa powiedział, że był za podniesieniem podatku.  

Radny Rady Miejskiej Jacek Bryła odpowiedział, że był za podniesieniem podatku  

Wywiązała się dyskusja niezwiązana z tematem sesji.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek ogłosiła przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek kontynuowała przepytywanie radnych na 

temat podatku.  

Radna Rady Miejskiej Halina Wójtowicz odpowiedziała, że nie ma nic zrobione. 

Radny Rady Miejskiej Piotr Paszyński odpowiedział, że w jego okręgu były robione inwestycje 

ale nie głosował za podniesieniem podatku, ponieważ Pani Burmistrz nie określiła swojego 

zdania.  

Radny Rady Miejskiej Dariusz Maruszczak odpowiedział, że w jego okręgu nie było zrobione 

nic oprócz funduszu sołeckiego.  

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała powiedział, że miał 0 inwestycji w swoim okręgu. 

Radny Rady Miejskiej Michał Szczęsny odpowiedział, że z polskiego ładu zrobiono 3 drogi a 

poza tym nic.  

Radny Rady Miejskiej Piotr Małek odpowiedział, że się wstrzymał, ponieważ czekał na decyzję 

Pani Burmistrz.   

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem powiedziała, że Burmistrz powinna 

się w tej sprawie wypowiedzieć a jeżeli chodzi o budżet gminy to sporządza go Burmistrz 

Ćmielowa przy pomocy Skarbnika. Dodała, że w swoim okręgu miała zrobione inwestycje. 

Przypomniała, że gdy rada przyjmowała na początku roku budżet to skarbnik powiedział, iż 

„nigdy w historii tej gminy nie mieliśmy tak dużych pieniędzy i to jest sukces dla nas”. 

Nadmieniła, że w rankingu liderów inwestycji Gmina Ćmielów zajęła 5 miejsce od końca.  
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Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska nadmieniła, że środki, które do gminy wpłynęły w 2022 

roku ich efekt będzie do zaobserwowania w roku 2023/2024 więc trudno mówić obecnie po 

rankingach i lepiej poczekać z opinią na ten temat. Wskazała, że kontrola RIO była bardzo 

kompleksowa, wnikliwa i merytoryczna i większość nieprawidłowości dotyczyła technicznych 

pomyłek księgowania finansów.  Dodała, że kontrola powiedziała, iż obecnie jest dużo lepiej 

niż czasookresu kiedy poprzednio przeprowadzono kontrolę o czym świadczy protokół 

pokontrolny. Wtrąciła, że w 2019 roku kontrola kompleksowa wykazała wiele 

nieprawidłowości i musiała stawić się na dyscyplinie finansów publicznych, ponieważ 

kontrolowany okres poprzedniej kadencji był naprawdę katastroficzny. Dodała, że stanęła jako 

nowy Burmistrz z „nie swoim” budżetem i była rozprawa nad jej osobą z powodu cudzego 

budżetu i cudzych działań. Nadmieniła, że skończyło się na upomnieniu i karze finansowej  

 

Ad. 13. Zaakceptowanie wniosku Radnych Rady Miejskiej w Ćmielowie w sprawie 

zaakceptowania stypendium dla uczniów uzdolnionych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem odczytała wniosek radnych. 

Podkreśliła jak ważne jest aby pomagać młodym, uzdolnionym ludziom z terenu gminy. 

Sekretarz Miasta i Gminy Joanna Borkowska powiedziała, że gmina jest w trakcie 

przygotowywania projektu uchwały w sprawie stypendiów oraz, że są w kontakcie z 

dyrektorami szkół.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek zwróciła uwagę, że średnia ocen nie zawsze 

jest dobrym kryterium do przyznawania stypendium i zasugerowała aby kryterium były np. 

ponadprzeciętne wyniki w jakimś konkretnym kierunku.  

Sekretarz Miasta i Gminy Joanna Borkowska odpowiedziała, że oceniać to będą dyrektorzy 

szkół ale przewidywane jest również wspieranie uczniów uzdolnionych w określonych 

kierunkach jak nauka ale i sport czy kultura.  

Radny Rady Miejskiej Piotr Małek wskazał, że takich uczniów, którzy mają wybitne osiągnięcia 

może w ogóle nie być. Powiedział, że w swojej interpelacji pisał o zabezpieczenie środków w 

budżecie na ten cel. Poparł pomysł aby to dyrektorzy szkół oceniali kryteria do uzyskania 

stypendium. Dodał, że cieszy się, iż taki wniosek został złożony. 

Sekretarz Miasta i Gminy Joanna Borkowska powiedziała, że ich intencją było również 

rozróżnienie stypendiów socjalnych od stypendiów o charakterze motywacyjnym.  

Radny Rady Miejskiej Jacek Bryła powiedział, że samo nagradzanie za wiedzę jest krzywdzące 

dla dzieci, które są uzdolnione w innym kierunku. Dodał, że stypendia muszą być szeroko 

rozwinięte.  

Radny Rady Miejskiej Piotr Paszyński poruszył temat zajęć w świetlicach.  
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Sekretarz Miasta i Gminy Joanna Borkowska odpowiedziała, że zajęcia do świetlic wrócą od 

stycznia.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie Zaakceptowanie 

wniosku Radnych Rady Miejskiej w Ćmielowie w sprawie zaakceptowania stypendium dla 

uczniów uzdolnionych. Wniosek został przyjęty – 10 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”.  

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 14. Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności między sesjami.  

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska przedstawiła sprawozdanie z działalności między sesjami.  

 

Ad. 15. Informacja Przewodniczącej o złożonych interpelacjach.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że w okresie od 6.12.2023 

r. do 18.12.2023 r. nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania radnych. 

Ad. 16. Wolne Wnioski. 

Radny Rady Miejskiej Piotr Małek złożył wniosek o przygotowanie projektu uchwały lub 

odesłanie do komisji porządku publicznego sprawy naklejania na przystankach ogłoszeń oraz 

na drzewach. Nadmienił, że jest to ważny temat, bo zbliża się czas wyborczy a przystanki czy 

drzewa nie są do obklejania ogłoszeń, ponieważ źle to wygląda i je niszczy.  

Radny Rady Miejskiej Zbigniew Kolasa powiedział, że ten wniosek nie ma sensu, ponieważ 

ludzie się do tego nie będą stosować.  

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała poprał wniosek i dodał, że na przystanku powinna być 

informacja, iż jest zakaz naklejania plakatów wyborczych.  

Ad. 17. Sprawy różne . 

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak powiedział, że w dokumentach na sesję otrzymał 

polecenie przeprowadzenia komisji budżetu i finansów. Wskazał, że zgodnie z art. 2 paragraf 

61 statutu miasta i gminy Ćmielów o terminie komisji powiadamia przewodniczący rady. 

Zalecił Przewodniczącej aby przestudiowała statut. Odczytał treść pisma, które skierowała 

Przewodnicząca Rady Miejskiej.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek nadmieniła, że poprosiła o zwołanie komisji 

a nie wydała polecenie. Zapytała kiedy były ostatnie komisji budżetu i finansów.  
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Radny Rady Miejskiej Józef Nowak odpowiedział aby Przewodnicząca stosowała się do 

statutu.  

Radny Rady Miejskiej Michał Szczęsny nadmienił, że jeżeli Przewodniczący ma chęć zwołać 

komisje to zgłasza to do Przewodniczącej i zwołuje.  

Radny Rady Powiatowej w Ostrowcu Świętokrzyskim Mirosław Rogoziński powiedział, że od 

Pana Radnego Kolasy otrzymał pytanie czy potrzebny jest powiat. Przytoczył słowa Pani 

Starosty Powiatu Ostrowieckiego Marzeny Dębniak – „po prostu powiaty ja powiem uczciwie 

jako starosta tych powiatów to nie powinno być. Kiedyś gminy prowadziły komunikację w 

budownictwie. Nagle ktoś utworzył powiaty, które żyją z pieniędzy zewnętrznych. Chociaż my 

nie mamy żadnych opłat. A nie przepraszam za zajęcie pasa czy za rejestrację pojazdu. To są 

bardzo małe kwoty. Nie mamy żadnych podatków i nagle zabrane budownictwo, komunikację, 

gospodarstwo gruntami skarbu państwa i powiat i drogi powiatowe. I żeby nam nie było źle to 

dołożono zadłużone szpitale do każdego powiatu i te powiaty tak sobie istnieją i istnieją. Nie 

wiem czy w ogóle kiedyś wola polityczna, że ten twór powinien być zlikwidowany natomiast 

ja zawsze jestem zwolennikiem olbrzymiej decentralizacji i wszystkie te kompetencje powinny 

być jak inne, bo te gminy są właściwym przecież my nie mamy do Państwa żadnych funkcji 

nadzorczych ani do powiatów.” Powiedział co sądzi o kwestii finansowania powiatów i gmin. 

Dodał, że żenujący jest spektakl jakim jest sesja Rady Miejskiej w Ćmielowie i nie jest to tylko 

jego zdanie ale i głosy ludzi z zewnątrz. Nadmienił, że w ościennych gminach na sesjach jest 

całkowicie inaczej i zachowana jest kultura. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek potwierdziła słowa 

przedmówcy.  

Mieszkaniec Gminy Andrzej Rutkowski powiedział, że utworzenie powiatów było jednym z 

najgorszych pomysłów w Polsce. Dodał, że jest za dużo radnych i powinno się zmniejszyć ich 

liczbę. Nadmienił, że Rada w Ćmielowie jest na wysokim poziomie i aby na nią nie narzekać.  

Radna Rady Miejskiej Halina Wójtowicz zapytała dlaczego jest policja gospodarcza w urzędzie 

miasta i gminy w Ćmielowie. Dodała, że było to już nagłośnione w radiu Ostrowiec. Zapytała 

czy związane jest to z kontrolą RIO.   

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska odpowiedziała, że są prowadzone czynności kontrolne i 

weryfikacji. Dodała, że nie ma to związku z wynikami kontroli RIO. Powiedziała, że donosy jak 

ten związane są z kampanią wyborczą. Nadmieniła, że nie złamała prawa. Przypomniała 

sprawę z Wojciechem S., który oskarżył ją o przyjęcie łapówki i dodała, że sprawa wyjaśniła się 

na jej korzyść. Powiedziała, że kontrola policji gospodarczej wynika z czyjegoś donosu. 

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała odniósł się do słów Radnego Powiatowego Mirosława 

Rogozińskiego dotyczących powiatów. Powiedział, że gmina nie może przejąć wszystkich 

kompetencji od powiatów. Przypomniał słowa skarbnika, który mówił, że „nigdy nie było tak 
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wysokich środków na inwestycje – 17 000 000” i podkreślił ,że w gminie Bałtów, która jest dwa 

razy mniejsza było 35 000 000 zł na inwestycje.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek przypomniała, że w temacie komisji to każdy 

przewodniczący komisji na początku roku przedstawiał plan pracy.  

Radny Rady Miejskiej Jacek Bryła nawiązał do kontroli RIO. Nadmienił, że w protokole 

pokontrolnym wcale nie było dużo punktów i nieprawidłowości i wie o tym każdy kto pracował 

w jednostkach finansowych.  

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak przypomniał słowa radnego powiatowego Mirosława 

Rogozińskiego – „takich pieniędzy nie było u nas nigdy” i dodał, że w gminie zostało dużo 

zrobione a Burmistrz tak operowała środkami aby wszystko było dobrze. Nadmienił, że Radny 

Jerzy Sykała pisze w internecie – „moglibyśmy krzyczeć „złodzieje” ale postanowiliśmy 

rozliczyć tę klikę w nadchodzących wyborach […] i teraz Ćmielów zamiast z porcelany będzie z 

gównianego placu z filiżanką znany, litości.” I powiedział, że jest to wstyd aby radny pisał takie 

rzeczy.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem zapytała o inwestycje, które miały 

być zrobione z „polskiego ładu” a głównie stadion klubu „świt” oraz skate park.  

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska odpowiedziała, że wykonawca ma 12 miesięcy na 

wykonanie prac a termin mija pod koniec maja 2024 roku. Przedstawiła jak wyglądają 

formalności związane z budową i remontami.  

Radny Rady Miejskiej Michał Szczęsny zapytał czy był przetarg na odbiór śmieci na rok 2024. 

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska odpowiedziała, że jest ogłoszony przetarg po raz 2 i na razie 

wpływają oferty.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem dopytała o zarządzenie Nr 140/2023 

dotyczące regulaminu wynagrodzenia dyrektora domu kultury w Ćmielowie. Zapytała o 

stawkę, która się zwiększyła.   

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska odpowiedziała, że Dyrektor Domu Kultury nie dostała 

podwyżki. 

Sekretarz Miasta i Gminy Joanna Borkowska wytłumaczyła kwestie dotyczące wypłat 

pracowników i regulaminów wynagrodzeń. Nadmieniła, że kwota maksymalna oznacza tzw. 

„widełki” a nie konkretną wypłatę.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek złożyła życzenia na święta Bożego 

Narodzenia. 
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Ad. 18. Zamknięcie obrad sesji 

Po omówieniu wszystkich punktów porządku dzisiejszej sesji Przewodnicząca Krystyna Zdonek 
zamyka obrady Rady Miejskiej w dniu dzisiejszym. 
Sesję zakończono o godzinie 16.16. 
Protokołował: Paweł Bajerczak - obsługa organów gminy 
 
 

 

        Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                 /-/ Krystyna Zdonek 


